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З А П И С Н И К 
са 43. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 7. и 8. септембра 2004. године 
 
 Сједница је почела 7. септембра у 10,10 часова. Присуствовало је 39 посланика. 
Оправдано су одсуствовали: Абдулах Накаш, Мирко Благојевић и Муниб Јусуфовић. 
 Из Савјета министара присуствовали су министар Мирсад Кебо и замјеник министра 
Јусуф Кумалић. 
 Из међународних организација сједницу су пратили Маја Рибар - ОHR и Мирсад Жига - 
америчка амбасада. 
 Сједници су присуствовали и Брано Дурсун, предсједник Друштва црвеног крста БиХ, и 
Нада Дојчиновић и Јасмина Курбашић –  у име Међународног црвеног крста. 
 Предсједавајући Мартин Рагуж дао је кратке уводне напомене у вези са приједлогом 
дневног реда. Упознао је посланике о томе да је на Проширеном колегијуму прихваћена 
сугестија Колегијума да се, због обимности дневног реда, из приједлога скине тачка 
“Посланичка питања и одговори”, те  да у дневном реду остају остале тачке које су посланици у 
позиву за сједницу добили. 
 Златко Лагумџија предложио је да се дневни ред допуни уврштавањем Приједлога 
резолуције о забрани слања свих војних и полицијских формација у мисије у иностранство до 
доношења одговарајућег закона. Свој  приједлог детаљно је образложио.          
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж напоменуо је да је предложени дневни ред 
усаглашен на сједници Колегијума  у проширеном саставу, која је одржана непосредно пред 
почетак сједнице Дома, те да Проширени колегијум није упознат о Приједлогу резолуције. 
Подсјетио је на одредбу члана 121. Пословника и сугерисао да се Приједлог резолуције  упути 
надлежној комисији на претходно разматрање.  
 Поводом приједлога за допуну дневног реда дискутовали су: Сеада Палаврић, Момчило 
Новаковић, Младен Поточник, Јозо Крижановић, Милорад Живковић, Винко Зорић, као и 
Златко Лагумџија.  
 Лагумџија је у поновној дискусији предложио, уколико Дом не прихвати да се у дневни 
ред уврсти Приједлог резолуције, да се усвоји закључак који је садржан у 1. тачки Приједлога 
резолуције, а то је да се забрањује слање свих војних и полицијских формација у иностранство 
док се не донесе одговарајући закон. 
 Послије дискусије, предсједавајући је рекао да остаје на становишту да је веома важно 
питање које третира предложена резолуција и да стога треба обезбиједити да посланици могу 
добити релевантне информације и обавити квалитетну расправу, па је предложио да се 
Приједлог резолуције упути на претходно разматрање у надлежну комисију, у складу са 
чланом 121. став 2. Пословника Представничког дома. 
 Овај приједлог усвојен је са 22 гласа за, 13 против и 4 уздржана – из Федерације БиХ за је 
гласало 14, из Републике Српске 8.  
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 Послије усвајања претходног закључка, Златко Лагумџија тражио је да се Дом изјасни о 
његовом приједлогу закључка, нагласивши да се, у супротном, крши Пословник.  
 Предсједавајући Рагуж одговорио је да је приједлог закључка саставни дио Приједлога 
резолуције и да се и о њему треба расправити у надлежној комисији, те да се, стога, Дом о 
предложеном закључку не треба изјашњавати. Овим је закључио расправу о предложеном 
дневном реду, па је констатовао да 43. сједница има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Записници са 41. и 42. сједнице Представничког дома, 
2. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о приједлогу закључка 

поводом разматрања Приједлога пројекта за утврђивање трошења донаторских средстава, 
3. Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о истовјетном 

тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву Босне и Херцеговине, 
4. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о 

Суду Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 
5. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама закона о 

Тужилаштву Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 
6. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама 

Кривичног закона Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника, 

7. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о уступању предмета од стране 
Међународног кривичног суда за бившу Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и 
кориштењу доказа прибављених од Међународног кривичног суда за бившу Југославију у 
поступцима пред судовима у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 
105. Пословника, 

8. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о 
заштити свједока под пријетњом и угрожених свједока по хитном поступку, у складу са 
чланом 105. Пословника, 

9. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о оснивању Извозно-кредитне 
агенције Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника, 

10. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о уплатама на јединствени рачун 
и расподјели прихода по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника, 

11. Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о финансирању институција 
Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 104. Пословника, 

12. Приједлог закона о Агенцији за унапређење страних инвестиција у Босни и Херцеговини 
(друго читање), 

13. Приједлог закона о флашираним питким водама Босне и Херцеговине (прво читање), 
14. Приједлог закона о Друштву црвеног крста Босне и Херцеговине (прво читање), 
15. Приједлог закона о измјени Кривичног закона Босне и Херцеговине, предлагач посланик 

Селим Бешлагић (прво читање), 
16. Приједлог закона о Ауто-мото савезу Босне и Херцеговине – предлагач посланик Момчило 

Новаковић (прво читање), 
17. Приједлог закона о порезу на додату вриједност (ПДВ) (прво читање), 
18. Приједлог закона о царинској политици Босне и Херцеговине (прво читање) – Закон број: 

01,02-2-70/04. од 29.7.2004. 
19. Приједлог закона о утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга Босне и Херцеговине 

(прво читање), 
20. Приједлог закона о Државној граничној служби (прво читање), 
21. Приједлог закона о надзору и контроли преласка државне границе (прво читање), 
22. Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за људска права Босне и 

Херцеговине (прво читање), 
23. Приједлог закона о несталим лицима у Босни и Херцеговини (прво читање), 
24. Приједлог закона о платама и накнадама судијске и тужилачке функције и државних 

службеника и запосленика у Суду и Тужилаштву Босне и Херцеговине (прво читање), 
25. Извјештај Изборне комисије Босне и Херцеговине о финансирању Општинских избора 2004. 

године, 
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26. Приједлог резолуције о увођењу мораторијума на све законе и одлуке којима се уводе нове 

привилегије изабраних функционера у извршној и законодавној власти – предлагач посланик 
Златко Лагумџија, 

27. Именовање члана Савјета Регулаторне агенције за комуникације Босне и Херцеговине, 
28. Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума о 

истовјетном тексту Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине, 
29. Давање сагласности за ратификацију Споразума  између Босне и Херцеговине и Организације 

за забрану хемијског оружја  (OPCW) о привилегијама и имунитетима OPCW-а. 
 
Ад – 1: Записници са 41. и 42. сједнице Представничког дома 
 

У оквиру дискусије о записницима, Селим Бешлагић рекао је да је у Записнику са 41. 
сједнице, у вези  са тачком 18, коректно све наведено, али да он има примједбу да је на 41. 
сједници у листингу гласања о Извјештају Уставно-правне комисије наведено да он приликом 
гласања није присуствовао сједници, што није тачно. Затражио је да се ова примједба унесе у 
записник, а да се уз Записник 41. сједнице приложи листинг гласања о Извјештају Уставно-
правне комисије о Приједлогу закона о агенцији за осигурање присилног одузимања имовине 
стечене кривичним дјелима и управљање одузетом имовином.  
 Пресједавајући Рагуж дао је на гласање записнике, са примједбом Селима Бешлагића.  

 Записници са 41. и 42. сједнице, са наведеном примједбом,  усвојени су једногласно.  
 
Ад – 2: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о приједлогу 
             закључка поводом разматрања Приједлога пројекта за утврђивање  
             трошења донаторских средстава 

 
 Предсједавајући Рагуж подсјетио је посланике да је у Комисији Колегијума постигнут 
споразум усвајањем закључка који су посланици у Извјештају добили, о чему се Дом 
обавјештава, у складу са чланом 65. став 3. Пословника.   
 
Ад – 3: Извјештај Заједничке комисије оба дома о настојању за постизање споразума о  
             истовјетном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву  
             Босне и Херцеговине 
 
 О Извјештају Заједничке комисије није било дискусије.  
 Са 38 гласова за (једногласно) усвојен је Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању 
Закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву Босне и Херцеговине. 

 
Ад – 4: Захтјев Савјета министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама 
             Закона о Суду Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 
             105. Пословника 
 
 Момчило Новаковић изразио је изненађење да се, како је рекао, овако озбиљан сет закона, 
као што су закони од 4. до 8. тачке дневног реда, предлажу по члану 105. Пословника. Ако би се 
пословнички поштовао члан 105, онда то подразумијева одређене услове које Савјет министара 
треба да има у виду приликом предлагања неког закона по хитном поступку, без права 
амандманског дјеловања, али да он није могао наћи довољно аргумената да је Савјет министара о 
томе водио рачуна. Нагласио је да му се чини да се  предлагањем процедуре по члану 105. више 
изражава намјера да се закони усвоје без амандмана, а не да се усвајају хитно, рекао је, поред 
осталог, Момчило Новаковић. Због тога је позвао министра правде да поднесе оставку.  Изнио је 
став Клуба СДС-а да се овај и наредна 4 закона разматрају у редовној процедури  и да ће они, 
стога, гласати против процедуре по члану 105.  
 У даљој дискусији учествовали су: 
 Сеада Палаврић – у име Клуба СДА, подржала је захтјеве Савјета министара да се сет 
ових закона донесе по члану 105. и, поред осталог, нагласила да ови закони омогућавају да Суд 
БиХ преузме предмете из Хашког трибунала. 
 Бериз Белкић – рекао је да ће Клуб Странке за БиХ подржати да се наведени сет закона 
разматра по члану 105, иако уважава и разумије разлоге које су изнијели Новаковић и Кунић. 
Нагласио је да пројекат увођења Суда и Тужилаштва БиХ јако дуго траје и да је у Парламенту 
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БиХ раније постигнут консензус о увођењу ових институција. Упутио је критику ресорном 
министарству што није присутан неко ко би пратио његов пројекат, што би јако помогло раду 
Парламента.  
 Никола Шпирић – рекао је да се ради о врло битним измјенама и допунама законских 
пројеката, али се сада начином расправе долази у колизију са прокламованим и суштинским 
понашањем кад су у питању реформе правосудног система БиХ. Даље је, поред осталог, рекао да 
се слаже да би системски закони требали ићи у редовну процудуру да је показана ефикасност у 
раду Парламента, али да мисли да БиХ није у ситуацији да чека и да годинама ствара политичко 
расположење кад је у питању сарадња са Хашким трибуналом и борба против организованог 
криминала у БиХ, те да правосудним институцијама треба створити услове да раде свој посао.  
 Послије дискусије, предсједавајући је захтјев Савјета министара дао на гласање. 
 За захтјев су гласала 22, против 12, уздржала су се 4 посланика. По ентитетима, из 
Федерације за је гласало 18, из Републике Српске 4. 
 Предсједавајући је констатовао да захтјев Савјета министара није добио ентитетску 
већину и да ће се спровести поступак усаглашавања по предвиђеној пословничкој процедури. 

 
Ад – 5. до 8.  

 
 У оквиру ових тачака није било дискусије, па је извршено гласање о захтјевима Савјета 

министара. Како није било  ентиетеске већине,  спровешће се  поступак усаглашавања о 
захтјевима да се по члану 105. разматрају: 

- Приједлог закона о измјенама и допунама закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине, 
- Приједлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине,  
- Приједлог закона о уступању предмета од стране Међународног кривичног суда за 

бившу Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа 
прибављених од Међунродног кривичног суда за бившу Југославију у поступцима 
пред судовима у Босни и Херцеговини,  

- Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о заштити свједока под пријетњом и 
угрожених свједока по хитном поступку. 

 
 

Ад – 9. до 11.  
 

 Поводом 9. тачке, кратко је дискутовао Милош Јовановић. Након тога, Дом је усвојио 
захтјеве Савјета министара да се по члану 104. Пословника разматрају: 

- Приједлог закона о оснивању Извозно-кредитне агенције Босне и Херцеговине,  
- Приједлог закона о уплатама на јединствени рачун и расподјели прихода и   
- Приједлог закона о финансирању институција Босне и Херцеговине по хитном 

поступку.  
 
 
Ад – 12: Приједлог закона о Агенцији за унапређење страних инвестиција  
               у Босни и Херцеговини (друго читање) 

 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је на 42. сједници Дом закључио 
да се да нова комисијска фаза и да надлежна комисија поднесе нови извјештај. Нагласио је да је 
Комисија поднијела нови извјештај који је идентичан претходном, а да је  Азра Хаџиахметовић 
поднијела амандман који жели поново бранити у пленарној фази.  
 Азра Хаџиахметовић образложила је разлог подношења амандмана у пленарној фази. 
Поред осталог, казала је  да Комисија није била јединствена, јер су 3 члана гласала за, један 
против, а 3 су се уздржала. 
 Петар Кунић, предсједавајући Комисије за спољну трговину и царине, говорећи о 
гласању о амандману, рекао је да је на Комисији констатовао да је амандман прошао, али су га 
упозорили да није добио већину.  

Шефик Џаферовић рекао је да има пословничку интервенцију, а то је  да је у Извјештају 
погрешно наведено да амандман није усвојен, а са резултатом гласања 3 за, један против и 3 
уздржана амандман је  усвојен. 
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 У оквиру ове тачке још су дискутовали: Младен Поточник, Љиљана Милићевић, Бериз 

Белкић и Мартин Рагуж. Након дискусије, дата је пауза како би надлежна комисија разјаснила 
ситуацију у вези са грешком у Извјештају.  

 Након паузе, предсједавајући Комисије Петар Кунић обавијестио је Дом да је Комисија 
прихватила констатацију да је амандман Азре Хаџиахметовић усвојен са 3 гласа за, једним против 
и 3 уздржана. 

 Предсједавајући Рагуж дао је затим на гласање Приједлог закона у другом читању. 
 Са 33 гласа за и 2 против Дом је усвојио Закон о Агенцији за унапређење страних 

инвестиција.  
 
 
Ад – 13: Приједлог закона о флашираним питким водама Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Мирсад Ћеман, говорећи кратко у име Уставно-правне комисије, указао је на техничке 
грешке у Анексу I дио б) Приједлога закона.  
 Других дискусија није било, па је Дом једногласно усвојио Приједлог закона у првом 
читању. Такође је усвојен и приједлог предсједавајућег да се пређе у расправу у другом читању. 
 У другом читању није било расправе. 
 Са 35 гласова (једногласно) усвојен је Закон о флашираним питким водама. 
 
Ад – 14. Приједлог закона о Друштву црвеног крста Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег кратко је дискутовао Милорад Живковић. 
 Дом је једногласно усвојио Приједлог овог закона у првом читању, као и приједлог 
предсједавајућег да се пређе у друго читање.  
 У другом читању није било расправе.  
 Закон о Друштву црвеног крста усвојен је једногласно. 
 
Ад – 15: Приједлог закона о измјени Кривичног закона Босне и Херцеговине,  
               предлагач посланик Селим Бешлагић (прво читање) 
 
 У оквиру ове тачке није било дискусије, па је предсједавајући Приједлог закона дао на 
гласање у првом читању. 
 За је гласало 29, против 7 посланика. По ентитетима, из Федерације за је гласало 26, из 
Републике Српске 3. 
 Предсједавајући је констатовао да Приједлог закона није добио ентитетску већину и да ће 
се спровести поступак усаглашавања. 
 
Ад – 16: Приједлог закона о Ауто-мото савезу Босне и Херцеговине – предлагач  

        посланик Момчило Новаковић (прво читање) 
 

У дискусији поводом ове тачке учествовали су:  Момчило Новаковић, Мирсад Ћеман, 
Петар Кунић, Милош Јовановић и Селим Бешлагић.  

Након дискусије, Дом се изјаснио о Приједлогу закона у првом читању. 
За Приједлог закона гласало је 19, против 12, уздржала су се 4 посланика. По ентитетима, 

из Репбулике Српске за је гласало 11, из Федерације 8. 
Предсједавајући је констатовао да ни овај законски приједлог није добио ентитетску 

већину и да ће се спровести поступак усаглашавања у Комисији Колегијума.  
 
По завршетку 16. тачке пресједавајући је дао паузу због обраћања предсједника Свјетске 

банке посланицима и делегатима Парламентарне скупштине. 
Након завршетка дијела сједнице у којем се посланицима и делегатима обратио г. Џејмс 

Волфенсон, предсједавајући Дома Мартин Рагуж обавијестио је посланике да се са 
предсједавајућим клубова посланика и делегата договорио да се овим заврши рад сједнице 7. 
септембра, а да се сједница настави наредног дана у 9.00 часова.  
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 Сљедећег дана, 08. 09. 2004, сједница је почела у 9,00 часова. Присуствовало је 36 
посланика. Одсуствовали су: Изет Хаџић, Наџида Млаћо, Абдулах Накаш, Мехмед Суљкановић, 
Никола Крагуљ и Муниб Јусуфовић. 
 Из Савјета министара сједници су присуствовали: Драган Доко и Јусуф Кумалић, а из 
ОHR-а Маја Рибар. Такође су присуствовали представници Друуштва црвеног крста БиХ и 
Међународног црвеног крста. 
 Сједница је настављена на 17. тачки дневног реда. 
 
Ад – 17: Приједлог закона о порезу на додату вриједност (ПДВ) 
   

У уводним напоменама предсједавајући Дома Мартин Рагуж подсјетио је да је надлежна 
комисија доставила Извјештај и да је усвојила 27 амандмана на Приједлог закона, а да је у 
пленарној фази амандмане поднијела Сеада Палаврић, као и Момчило Новаковић, али да његови 
амандмани нису достављени у пословничком року. Затим је о Приједлогу закона отворио 
дискусију. 
 Златко Лагумџија затражио је да предсједавајући Савјета министара или ресорни 
министар  Дому поднесу образложење Приједлога закона прије дискусије. Поред осталог, рекао је 
да се ради о системском закону о чијој важности није ни потребно говорити.  
 Тихомир Глигорић подржао је Лагумџијин захтјев и рекао да је сједници требало да 
присуствује предсједавајући Савјета министара или да обезбиједи адекватну замјену. 
 Бериз Белкић такође је подржао приједлог да се Дому прије дискусије обрати 
представник предлагача закона и да посланици добију информације које немају, поготово што је 
надлежна комисија усвојила амандмане којим се мијењају принципи закона. 
 Винко Зорић је, поред осталог, рекао да је добро да образложење закона поднесе 
представник предлагача, али да то буде компетентно лице које има овлаштења.  Приговорио је 
што из Савјета министара није присутан предсједавајући и одговарајући министри када се 
расправља о овако важном законском пројекту. 
 Послије ових дискусија уводно излагање о Приједлогу закона о ПДВ-у поднио је замјеник 
министра трезора и финансија Јусуф Кумалић.  
 Након уводног излагања замјеника министра о Приједлогу закона о порезу на додату 
вриједност, вођена је дуга дискусија, у којој су учествовали: Златко Лагумџија, Шефик 
Џаферовић, Мухамед Морањкић, Младен Поточник, Сеад Авдић, Петар Кунић, Селим Бешлагић, 
Јозо Крижановић, Нијаз Дураковић, Бериз Белкић, Сеада Палаврић, Љиљана Милићевић, Винко 
Зорић, Ружа Сопта, Момчило Новаковић, Никола Шпирић, Иво Миро Јовић, Тихомир Глигорић, 
Милорад Живковић, Адем Хускић, Фатима Лехо и  Филип Андрић. 
 Послије дуготрајне расправе, предсједавајући Дома констатовао је да је расправа о 
Приједлогу закона о ПДВ-у оправдала потребу да посланици и Дом кажу своје мишљење о овом 
закону. Нагласио је да он лично, као и Колегијум Дома, апсолутно стоје иза рада Комисије за 
финансије и буџет и да нико од посланика данас није довео у питање њен рад. Нагласио је да је 
надлежна комисија уложила огроман труд и да је поготово значајна чињеница да је до поправки 
Закона у Комисији дошло консензусом, што Дом мора својим закључком афирмисати. У том 
смислу, а имајући у виду и приједлоге изнесене у дискусији, предсједавајући је изнио садржај 
приједлога закључка. 
 Након изношења приједлога закључка, у кратким дискусијама интервенисали су Сеад 
Авдић и Јозо Крижановић. Затим је Дом, са 33 гласа за и 2 уздржана, усвојио сљедећи 
 

З  А  К  Љ  У  Ч  А  К 
 1. Дом апсолутно подржава Извјештај Комисије за финансије и буџет и усваја начела 
Приједлога закона о порезу на додату вриједност (ПДВ) која су садржана у Извјештају. 
 2. Комисији се даје рок од 15 дана за разматрање евентуално нових амандмана, који ће 
бити на трагу усвојених начела (диференцирана стопа ПДВ-а), те за спровођење неопходних 
консултација са релевантним факторима  и  утврђивање, на аналитици добијених, показатеља на 
основу којих ће се одредити стопе ПДВ-а унутар диференцираних стопа. 
 
 
Ад – 18: Приједлог закона о царинској политици Босне и Херцеговине (прво читање) 
               - Закон број: 01,02-2-70/04. од 29.07.2004. 
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О Приједлогу закона није било дискусије, па је усвојен у првом читању. За Приједлог 

закона гласало је 20, а 2 посланика су се уздржала. За разматрање Приједлога закона у другом 
читању није било подршке посланика. 
 
Ад – 19:  Приједлог закона о утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга 
                 Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Кратко је дискутовао Мухамед  Морањкић. 
 Закон о утврђивању и начину измирења унутрашњег дуга БиХ усвојен је и у првом и у 
другом читању. За Закон су гласала 23, а уздржала су се 4 посланика. 
 
Ад – 20: Приједлог закона о Државној граничној служби (прво читање) 
 
 Није било дискусије о Приједлогу закона, па је усвојен у  првом читању. За је гласало 26, 
уздржала су се 2 посланика.  
 
Ад – 21: Приједлог закона о надзору и контроли преласка државне границе (прво читање) 
 
 Шефик Џаферовић, у име надлежне комисије, рекао је да је, након што је Комисија 
завршила рад, достављено писмо из Управе за индиректно опорезивање и да је у том правцу 
стигла и интервенција из Канцеларије високог представника, те да се ради о томе да би Приједлог 
закона у неким сегментима требало доградити. Изнио је мишљење да би било добро да се 
омогући нова амандманска фаза како би се сагледале ове примједбе.  
 Приједлог Шефика Џаферовића подржао је у својој дискусији и Мирсад Ћеман. 
 Послије дискусије усвојен је закључак (са 29 гласоава за) да се надлежној комисији да 
додатни рок од 15 дана, да се размотре захтјеви који су стигли од Управе за индиректно 
опорезивање и евентуално нови аманамани  те да се Дому достави нови извјештај.  
 
Ад - 22: Приједлог закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену  
              за људска права Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Замјеник минситра за људска права и избјеглице  Ивица Мариновић поднио је Дому 
кратко уводно излагање о Приједлогу закона. Поред осталог, рекао је да је у вези с овим 
законским приједлогом стигло мишљење Венецијанске комисије које парламентарна комисија 
није имала на располагању приликом разматрања Приједлога закона, а којим се предлажу додатне 
поправке законског текста. Зато је предложио да се расправа о Приједлогу закона одгоди и да се 
Комисији Дома да нови рок у којем ће сагледати нове чињенице и припремити нови извјештај.  
 У дискусији у оквиру ове тачке учествовали су: Петар Кунић, Момчило Новаковић, Адем 
Хускић, Сеада Палаврић, Ружа Сопта и Мартин Рагуж.  
 Након дискусије, Дом је усвојио закључак – да се одређује нови рок од 30 дана да 
надлежна комисија, у сарадњи са Савјетом министара, сагледа нове чињенице у вези с 
Приједлогом закона о измјенама и допунама Закона о омбудсмену за људска права БиХ, те 
да евентуално новим амандманима изврши поправке Приједлога закона и Дому достави 
нови извјештај. 
 
Ад – 23: Приједлог закона о несталим лицимма у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 О Приједлогу закона о несталим лицима није било дискусије, па је усвојен и у првом и у 
другом читању. За Закон је гласало 28, а против један посланик. 
 
Ад – 24: Приједлог закона о платама и накнадама судијске и тужилачке функције и државних 
               службеника и запосленика у Суду и Тужилаштву Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 У дискусији о Приједлогу овог закона учествовали су: Сеада Палаврић, Бериз Белкић, Иво 
Миро Јовић, Никола Шпирић, Петар Кунић, Момчило Новаковић, Сеад Авдић и Златко 
Лагумџија. 
 Послије дискусије, предсједавајући је предложио закључак – да се да нови рок да 
надлежна комисија Дому поднесе нови извјештај. 
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 Приједлог закључка није добио ентитетску већину – за је гласало 15, против 11, уздржала 
су се 3 посланика. По ентитетима, из РС-а за су гласала  3, из Федерације БиХ 12.  
 Предсједавајући је констатовао да ће се о приједлогу закључка спровести поступак 
усаглашавања, у складу са Пословником Представничког дома.  
 
Ад – 25: Извјештај Изборне комисије Босне и Херцеговине о финансирању Општинских  
               избора 2004. године 
 
 Поводом Извјештаја дискутовали су: Мирсад Ћеман, Никола Шпирић и Момчило 
Новаковић. У име Изборне комисије говорио је Вехид Шехић. 
 Након дискусије, Дом је једногласно (присутно 29 посланика) усвојио Извјештај Изборне 
комисије Босне и Херцеговине о финансирању Општинских избора 2004. године. 
 
Ад – 26:  Приједлог резолуције о увођењу мораторијума на све законе и одлуке којима се 
                уводе нове привилегије изабраних функционера у извршној и законодавној власти  

– предлагач посланик Златко Лагумџија 
 

Златко Лагумџија образложио је Приједлог резолуције. 
У дискусији су учествовали: Момчило Новаковић, Хазим Фелић и Златко Лагумџија. 
Послије дискусије, предсједавајући је Приједлог резолуције дао на гласање. За је гласало 

16, против 10, уздржала су се 2 посланика. По ентитетима, из Федерације БиХ за је гласало 10, из 
Републике Српске 6.  

Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио Резолуцију о увођењу мораторијума на 
све законе и одлуке којима се уводе нове привилегије изабраних функционера у извршној и 
законодавној власти. 
 
 
 
Ад – 27: Именовање члана Савјета Регулаторне агенције за комуникације Босне и Херцеговине 
 
 О приједлогу Савјета министара није било дискусије.  
 Са 29 гласова за и једним уздржаним др Милорад Живановић именован је за члана 
Савјета Регулаторне агенције за комуникације Босне и Херцеговине. 
 
Ад – 28: Именовање три члана у Заједничку комисију оба дома ради постизања споразума  
               о истовјетном тексту Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине 
 
 Из Представничког дома у Заједничку комисију именовани су: Момчило Новаковић, 
Хазим Фелић и Филип Андрић. 
 
Ад – 28: Давање сагласности за ратификацију Споразума  између Босне и 
              Херцеговине и Организације за забрану хемијског оружја   
              (OPCW) о привилегијама и имунитетима OPCW-а 
 
 Дом је једногласно дао сагласност за ратификацију овог споразума. 
 
 Овим је реализован дневни ред 43. сједнице. 
 Сједница је завршена у 15,20 часова. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 43. сједнице Представничког дома. 
 
   СЕКРЕТАР                  ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                    ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                            Мартин Рагуж 

 
            
  
 


